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Bijkomend toegankelijk groen in de Vlaamse Rand  -  Gerealiseerde oppervlakte

Onder impuls van de minister koopt Vlaanderen 100 hectare bos in de Vlaamse Rand 
over van het OCMW in Brussel. Het gaat om de Laarbeekvallei in Dilbeek, de 
Zennebeemden in Beersel en een stuk palend aan het Hallerbos, dat elk voorjaar 
duizenden wandelaars lokt met zijn paarse bloemenzee van wilde hyacinten.

De minister rekent deze aankoop mee om de doelstelling van 1000 hectare bijkomend 
toegankelijk groen in de Vlaamse Rand, zoals vervat in het regeerakkoord, te realiseren. 
Volgens de citaten die we in de media lezen, realiseert de minister “met deze aankoop 
van ongeveer 100 hectare […] de kaap van de 700 [hectare]”.

Natuurverenigingen reageerden voorzichtig positief op het nieuws van de aankoop, maar 
wijzen er terecht op dat Vlaanderen nood heeft aan een totaalbeleid inzake bossen.

1. De bossen van de Laarbeekvallei in Dilbeek, de Zennebeemden in Beersel en het 
stuk aan het Hallerbos dat de minister zal aankopen zijn natuurlijk bossen die al 
decennialang bestaan. 

Wat was de toegankelijkheidsstatus van elk van deze drie bossen bij aankoop? Graag 
een gedetailleerd overzicht per bos. 

2. Op basis van welke concrete criteria schrijft de minister de hierboven aangehaalde 
bossen in als ‘bijkomend toegankelijk groen’ in de Vlaamse Rand? Wat maakt ze 
bijkomend en wat maakt ze toegankelijk?

3. Ik vernam graag de aankoopprijs van de recente ‘aankoop van 100 ha’, voor elk van 
de drie genoemde gebieden apart (oppervlakte, prijs).

4. Kan de minister een opsomming geven van de verschillende hectaren bijkomend 
toegankelijk groen die ervoor zorgen dat de minister “de kaap van de 700 [hectare]” 
overschrijdt? Graag een totaaloverzicht van de verschillende percelen, inclusief de 
respectieve oppervlakte, de eigenaar en de specifieke elementen die ertoe bijdragen 
dat de minister deze groene zones onder de noemer bijkomend én toegankelijk 
groen plaatst.

5. Welk budget maakte de minister vrij voor de realisatie van de 1000 hectare 
bijkomend toegankelijk groen in de Vlaamse Rand en hoeveel werd daarvan al 
uitgegeven? Graag per aangeschaft perceel een oplijsting van de aankoopprijs. 

6. Hoeveel van de 700 ha bijkomend toegankelijk groen kan men catalogeren onder 
‘nieuw aangeplant bos sinds september 2014’? Graag een overzicht per locatie.



7. Hoe reageert de minister op de kritiek van de natuurverenigingen die stellen dat een 
totaalbeleid inzake bossen in Vlaanderen ontbreekt, waarbij er geen tot amper nieuw 
bos bijkomt en de westelijke helft van Vlaanderen verstoken blijft van voldoende 
bos?

8. Is het de intentie van de minister om de 1000 ha extra toegankelijk groen af te 
stemmen op de noden van de verschillende randgemeenten, lees: toegankelijk groen 
daar realiseren waar het minst natuur en bos is in relatie tot de grootte van de 
woonkernen?
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1. Voor geen van deze gronden werd reeds een toegankelijkheidsregeling opgemaakt. 
Gezien de gronden in eigendom van een openbaar bestuur waren, is de principiële 
toegankelijkheid van toepassing. Deze basistoegankelijkheid betekent dat 
voetgangers in bossen en natuurreservaten toegang hebben tot de boswegen.

2. Het OCMW Brussel nam tot vandaag geen initiatieven om een 
toegankelijkheidsregeling op te stellen of te investeren in de openstelling van het 
gebied. Het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) beschikt over de nodige expertise 
in natuurbeheer en openstelling van bosgebieden, zodat de aankoop winst betekent 
voor het behalen van instandhoudings- en biodiversiteitsdoelen en een wezenlijke en 
kwaliteitsvolle versterking van het onthaal en de natuurbeleving. Het ANB zal daarom 
een natuurbeheerplan opmaken waarin inrichtings- en beheermaatregelen worden 
vastgelegd. Bijkomend wordt in het beheerplan bepaald hoe het onthaal en de 
toegankelijkheid van deze gebieden wordt georganiseerd. Een goed georganiseerd, 
kwaliteitsvol onthaal via de opmaak van een toegankelijkheidsregeling en 
investeringen in onthaalinfrastructuur (bijv. voorzien van wandelpaden en 
rustruimtes, inschakeling in ruimere wandelroutes, signalisatie, aanleg speelzones,…) 
staan garant voor een wezenlijke verruiming van het onthaal en de natuurbeleving.

3. De juiste aankoopprijs is onderdeel van de lopende onderhandeling. 

4. Ik verwijs naar mijn antwoord op uw vraag om uitleg nr. 710 van 21 december 2017 
en nr. 20 van 29 september 2017.  

5. Binnen de begroting 2018 werd een bijkomend budget van 2,74 miljoen euro 
voorzien voor de realisatie van toegankelijk groen in de Vlaamse Rand. Sinds 2014 
werd reeds voor 3,4 miljoen euro domeinuitbreiding gerealiseerd via gerichte 
aankopen. Het overzicht vindt u in bijlage. Daarnaast werd er voor 1,86 miljoen euro 
subsidies toegekend aan lokale besturen voor de realisatie van toegankelijk groen.  

6. Voor de gronden die sinds 2014 werden verworven door het ANB, verwijs ik naar mijn 
antwoord op de schriftelijke vraag nr. 20 van 29 september 2017. Voor de realisaties 
van partners, zoals bij subsidiëring van de lokale besturen, is geen informatie over de 
juiste oppervlakte nieuwe bebossing bij het ANB beschikbaar. 

7. De natuurverenigingen spelen zelf een belangrijke rol in het bosbeleid in Vlaanderen 
en ontvangen daarvoor ook ondersteuning. Ze zijn actieve partners in tal van 
gebiedsgerichte projecten, ze zitten mee aan tafel in verschillende overlegfora en 
voeren zelf mee het beleid, vaak in partnerschap met de Vlaamse overheid. In 
november werd door het Bosforum een visiedocument voorgesteld met nieuwe 
beleidswerven, voortbouwend op bestaande beleidsinitiatieven. Voor wat de 
bosuitbreiding betreft, verwijs ik naar mijn antwoorden op de schriftelijke vragen 
nummer 567 van 12 april 2017, nummer 740 van 16 juni 2016, nummer 291 van 11 
januari 2016 en nummer 99 van 29 oktober 2015.

8. De bijkomende oppervlakte toegankelijk groen in de Vlaamse Rand wordt 
gerealiseerd volgens verschillende werksporen. Enerzijds wordt er samen gespoord 



met bestaande beleidsinitiatieven, zoals diverse Life-projecten, Interreg-projecten, 
werken in kader van Integraal Waterbeleid, realisatie van speelbossen en het 
aankoopbeleid van het ANB. Anderzijds worden partners gestimuleerd om initiatieven 
voor toegankelijk groen te nemen Zo worden projecten van de lokale besturen die 
deze doelstelling mee onderschrijven, ondersteund via een gerichte subsidie voor de 
Vlaamse Rand. Voor de criteria voor toekenning van deze subsidie verwijs ik naar 
mijn antwoord op uw vraag om uitleg nr. 710 van 21 december 2017. 
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Aankopen Vlaamse Rand sinds 2014


